
Zápis z Valné hromady TJ Vysoké nad Jizerou, z. s.
konané 4. 2. 2017

Výkonný výbor TJ na svém řádném jednání  dne 24.  11.  2016 rozhodl o termínu a místě  konání  valné
hromady. Datum byl stanoven na 4. 2.  2017 od 18 :  00 hodin ve velké klubovně v budově sokolovny.
Valnou hromadu svolává výkonný výbor pozvánkou rozesílanou svým členům. Do rodin těchto členů bylo
rozesláno 180 pozvánek poštou, dále byly pozvánky zveřejněny ve třech vývěsních skříňkách TJ a rozeslány
na známé elektronické adresy. Zástupci spolupracujících organizací byli pozváni osobně nebo elektronickou
poštou. Pozvání vyšlo ve zpravodaji MěU Vysoké nad Jizerou – Větrník 1 – 2 / 2017.

Předseda TJ pan Ing.  Jaroslav Nechanický jako předsedající  schůze přivítal  přítomné hosty a členy TJ.
Vyzval přítomné k uctění památky zesnulých členů TJ minutou ticha. V roce 2016 opustili naše řady Karel
Burgermeister, Jiří Kramář a Miloslav Koníř. Dále pověřil řízením schůze sekretáře TJ Pavla Šaldu.

Řídící schůze seznámil přítomné s programem a požádal o případné doplnění bodů jednání. Do mandátové
komise je jako její  předseda navržen Pavel Večerník,  členové - František Kučera a Vladimír Brtek. Do
návrhové komise je jako její  předseda navržen Jiří Ďoubalík,  členové – Svatava Hejralová,  Ivan Hanuš.
Protože  k doplnění  bodů  jednání  nedošlo,  řídící  dal  hlasovat  o  bodech  jednání  programu tak,  jak  byly
navrženy v pozvánce na valnou hromadu, dále pak o navrženém složení mandátové a návrhové komise. Tyto
body programu byly jednomyslně schváleny.

Předseda mandátové komise shromáždění seznámil s počtem přítomných: na jednání je 56 členů TJ a dva
hosté. K platnosti usnesení valné hromady je potřeba nadpoloviční většiny jejich členů ve věku nad 18 let.
V případě,  že  se  tento  počet  nesejde,  je  valná  hromada  usnášení  schopná 30 minut  po  začátku setkání
nadpoloviční většinou hlasů přítomných.

Ještě před jednáním této valné hromady oslovil předsedu TJ Jaroslava Nechanického pan Josef  Kučera
s žádostí o možnost vystoupení před započetím schůze z důvodu časového zaneprázdnění. Předseda umožnil
po odsouhlaseném programu vyslechnutí pana Kučery. Toho se dle jeho slov dotýká, že se o jeho smlouvě
na pronájem pozemků v LA Šachty nelichotivě hovoří  po restauračních zařízeních a  potažmo po celém
městě.  Hovory jsou o údajném obrovském finančním zisku z této smlouvy. I když je tato smlouva věcí
výhradně mezi nájemcem a pronajímatelem, pan Kučera vyzval předsedu TJ ke zveřejnění podmínek a sám
nabízel možnost nahlédnout do této smlouvy. Pan Kučera má ve smlouvě slevu na jízdném pro návštěvníky
jeho ubytovacích  zařízení  ve Vysokém a Sklenařicích  ve výši 40%. Žádné další  finanční  vyrovnání  ve
smlouvě  není.  Pan  Kučera  sděluje,  že  při  jednání  s členem představenstva  společnost  Snowhill  panem
Hoškem  mu  byla  potvrzena  spokojenost  s uzavřenou  smlouvou.  Předseda  TJ  potvrzuje  vzájemnou
výhodnost pro obě strany a to, že mezi ním a panem Kučerou není v současnosti žádný nevyřešený problém
a obě strany spolu vychází dobře. Sám však nemůže zodpovídat za hovory, které se na veřejnosti vedou.
V souvislosti s touto napjatou atmosférou Josef Kučera oznamuje, že neumožní vyjmutí pozemků dotčených
sjezdovkou z lesního půdního fondu,  i  když na  tom byl  předběžně domluven s předsedou TJ.  Předseda
tohoto rozhodnutí lituje a věří, že není konečné, protože to v důsledku přinese pouze další finanční zátěž TJ.

Třetím bodem jednání byla zpráva o činnosti jednotlivých oddílů. Za ski klub přednesl zprávu Jiří Ďoubalík,
volejbal – Jaroslav Nechanický, MG – Iva Patočková, fotbal – Karel Bárta, za turisty – Jiří Mohr, cyklo –
Pavel Ďoubalík.

Čtvrtým bodem jednání je zpráva přednesená sekretářem TJ o činnosti výkonného výboru za rok 2016, ve
kterém proběhlo celkem 13 jednání. Po dohodě je tato zpráva zároveň i zprávou předsedy TJ, proto aby
nedocházelo  k duplicitnímu  sdělování  informací.  Předseda  tuto  zprávu  ústně  doplnil.  Ve  zprávě  jsou
především  zmiňovány  finanční  toky  každého  měsíce  a  některé  informace  z jednání  mezi  vedením
tělovýchovy se zástupci společnosti Snowhill.



Následuje zpráva o stavu členské základny: TJ má ve sledovaném období do konce roku 2016 - 498 členů ve
vlastní evidenci. V ní je 87 dětí ve věku do 15ti let a 411 členů nad 15 let. Podle evidence České unie sportu
má TJ 642 členů. To je způsobeno tzv. zdvojeným členstvím, kdy jsou jedinci evidováni ve více oddílech.

Šestým bodem jednání je zpráva o hospodaření, kterou přednesl Ing. Petr Flőssel – ekonom TJ. Zazněly
výsledky  hospodaření  jednotlivých  oddílů,  jejich  plnění  v rámci  schváleného  rozpočtu  TJ,  hospodářské
výsledky celé TJ za rok 2016 a výhled na rok 2017. 

Sedmým  bodem  je  zpráva  revizní  komise  a  její  zápis  z kontroly  ze  dne  2.  2.  2017.  Revizní  komise
kontrolovala doklady o příjmech a vydáních v hotovosti, faktury došlé a vydané proti seznamu z počítače za
rok 2016 a výpisům z bankovních účtů, rovněž proti obratům na účtech nákladů a výnosů. Dále provedla
kontrolu  prostředků  na  hotovosti  v pokladně  u  sekretáře  TJ.  V žádném  případě  nezjistila  rozdíl  nebo
pochybení. Doporučuje provést inventarizaci majetku, pohledávek a závazků.

Návrh rozpočtu TJ na rok 2017 přednesl a okomentoval předseda TJ. Návrh vychází z výkonným výborem
poupraveného rozpočtu  TJ v roce  2016.  Možné další  výdaje budou provedeny v závislosti  na přijatých
dotacích od MŠMT, města či Krajského úřadu Libereckého kraje.

Dalším  bodem  jednání  je  výše  členských  příspěvků  na  rok  2017:  Tělovýchova  dlouhodobě  odolávala
rozhodnutí přistoupit na zvýšení poplatků, vždy bylo její snahou zachovat dosavadní výši a tím samozřejmě
i  množství  členů.  Bohužel  enormní  tlak  na  výši  poplatků  vytváří  Ministerstvo  školství,  mládeže  a
tělovýchovy ČR a Ministerstvo financí ČR, které podmiňují přidělení dotací výběrem členských příspěvků
minimálně ve výši 100,- Kč pro děti a mládež do 18 ti let a 500,- Kč pro všechny ostatní. Výkonný výbor TJ
předložil pro jednání valné hromady následující návrh plateb: děti a mládež do 18ti let – 100,-Kč, dospělý
do věku 65ti let 200,- Kč, nad 65 let 50,- Kč. Ke zvýšení příspěvků došlo naposledy před téměř dvaceti lety.

Dále byl představen plán činnosti na rok 2017 v rámci údržby, oprav a výstavby zařízení TJ. Veškerá tato
činnost bude prováděna s ohledem na aktuální finanční možnosti a případné přidělení dotačních prostředků.

Diskuzí hýbalo především rozhodnutí výkonného výboru TJ z 26. 1. 2017, na kterém v návaznosti na návrh
zvýšení  členských  poplatků  k TJ  bylo  jednomyslně  odhlasováno  zpoplatnění  sportovišť  v majetku  TJ
(prostory sokolovny, fotbalové a volejbalové hřiště). Tenisová plocha je vyřešena rozhodnutím let minulých.
Cena byla odsouhlasena za tréninkovou jednotku pro osoby starší 18ti let ve výši 20,- Kč a 10,- Kč pro
osoby ve věku nad 65 let. Každé družstvo nebo zájmová skupina bude mít svého vedoucího a ten, po dohodě
se sekretářem TJ, odevzdá, zpravidla 1x za měsíc, vybranou částku v kanceláři TJ, kde mu bude tento výběr
potvrzen.  Příjmy  z těchto  plateb  budou  použity  jako  členské  příspěvky,  které  jsou  požadovány  při
zmíněných dotačních žádostech. Pokud TJ nechce zvýšit poplatky za členství na 500,- Kč a s tím sledovat
totální úbytek členů, mnoho jiných možností nemá. K danému problému jsem do zápisu z jednání VV TJ
napsal následující: ,,Rozhodnutí je výhradně v  kompetenci výkonného výboru. (Valná hromada ho však
může změnit.) Ten si je vědom, že se některým členům nebude líbit, zároveň však vnímá hlasy veřejnosti, že
toto mělo být zavedeno dávno. S provozem sportovišť je spojena spousta nákladů na otop, osvětlení, ohřev a
spotřebu vody, údržbu hřišť…U nás jsme přeskočili socialismus, vpadli rovnou do komunismu a měli vše
zadarmo. To je však raritou. Co je nám známo, tak se všude za sportoviště platí….“. Zbytek si můžete dočíst
na stránkách TJ. Předseda a sekretář obhajují toto rozhodnutí výkonného výboru, který je tvořen ze zástupců
všech oddílů.

Ing.  Hanuš  chápe  návrh  na  zvýšení  poplatků  za  členství,  žádá  o  přehodnocení  rozhodnutí  zpoplatnění
sportovišť obzvláště  pro aktivní  členy.  Dle jeho názoru je lepší nežádat  o dotace,  protože část  nákladů
musíme hradit z rozpočtu TJ. Na tento názor se dá reagovat pouze čísly: TJ se podařilo v roce 2016 získat
pomocí dotačních prostředků 502 tis. Kč. Z vlastních prostředků převážně nedává více než 30%. Přímo ze
svazů se daří získávat prostředky s ještě   nižší nebo nulovou spoluúčastí. Jen díky těmto prostředkům TJ
přežila náročný rok 2016, kdy po nevydařené zimě roku 15 / 16 Snowhill zaostával výrazně s platbami až do
výše ročního nájmu. Což měli možnost všichni přítomní vyslechnout ve zprávě z jednání VV. Bez těchto
prostředků by byl konec. Navíc se nežádá na zbytečnosti, ale na věci, do kterých bychom byli nuceni stejně
investovat: výměna oken, střešní krytiny, nátěry budov…více to nemá cenu komentovat.



Roman Nesvadba se vrací k poplatkům za sportoviště a podotýká, že příčinou rozpadu fotbalu v Rokytnici
nad Jizerou byly podobné poplatky. Předseda mu oponuje a domnívá se, že šlo spíš o generační problém a
vyzývá zájmovou skupinu kolem volejbalu a cvičení žen o vyjádření se k poplatkům. Nikdo s tím nemá
problém. Dále vyzývá hráče fotbalu hrající v jiných klubech o sdělení, jak to funguje tam. Platí se všude,
třeba jinou formou, ale platí. Jakým způsobem budou poplatky vybírány vně klubu, není důležité, formu si je
možné zvolit vlastní. Důležité je pochopit, proč se vybírá... Pavel Ďoubalík připomíná, že dospělácký sport
je v tělovýchově dávno hrazen z vlastních prostředků a jedná se o podstatně vyšší částky. Cyklisté a lyžaři
dostávají proplaceno minimum startovného, žádnou dopravu ani vybavení a je mu jasné, že tohle ani většina
přítomných neví. - Vyhodnocení tohoto rozhodnutí proběhne v průběhu roku.

Paní starostka jako host tohoto shromáždění  popřála vše nejlepší do dalšího dění v TJ. Buďme rádi,  že
konečně napadl sníh a Snowhill snad všechny své závazky doplatí. Nehádejme se o maličkostech a věřme,
že bude líp. 

Po diskuzi je hlasováno o rozpočtu roku 2017. Rozpočet byl schválen 56 hlasy, tak jak byl předložen.
Dalším bodem, o kterém se hlasovalo, je výše členských příspěvků tak, jak byly navrženy. Pro navrženou
výši je 52 přítomných, dva členové se zdrželi, jeden člen je pro větší zvýšení a jeden proti zvyšování. Dále je
56 hlasy odhlasován plán činnosti na rok 2017. 
Předseda  návrhové  komise  přečetl  návrh  usnesení  z této  valné  hromady.  Valná  hromada  jednomyslně
odhlasovala znění tohoto usnesení 56 hlasy.

Řídící schůze sekretář TJ předal slovo předsedajícímu Ing. Jaroslavu Nechanickému. Ten děkuje přítomným
za pozornost a přeje hezký zbytek dne.

                                                                                                                Dle zápisu Pavla Ďoubalíka 
                                                                                                          zpracoval  Pavel Šalda, sekretář TJ


